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A
concellaría de Ensino, que
dirixe a tenenta de alcalde
Cristina F. Davila, presen-

tou a asociación “Móvete polos
nosos fillos”, que nace para loitar
pola visibilidade e polos dereitos
das persoas afectadas polo tras-
torno de aprendizaxe TDAH nas
comarcas do Condado, da Para-
danta e da Louriña.

A asociación nace co apoio de
profesionais do eido educativo e
da psicoloxía que desenvolven o
seu traballo na nosa vila como
Ángeles Lores ou Betty Gil ademais
de contar coa colaboración de
distintas asociacións.

“É difícil comprender se non se
coñece. Se as persoas qe conviven
cos nosos nenos e nenas afectadas
de TDAH nas escolas, nas activi-
dades extraescolares, os futuros
amigos e amigas deles, descoñecen
as características da súa persoali-
dade e do seu comportamento,
será difícil conseguir comprensión,
proximidade, implicación e incluso
admiración polas súas capacida-
des”, explicou Cristina F. Davila.

Durante a xornada de partici-
pación os e as participantes pui-
deron coñecer como se vai de-
senvolver o traballo da asociación
a través de tres comisións: unha

educativa e de apoio escolar,
outro de ocio e tempo de lecer e,
por último, a través da comisión
psicoterapeuta.

As familias asociadas gozarán
das terapias e actividades que
organice a asociación obtendo
todo o respaldo preciso para unha
mellora do día a día. Para con-
tactar coa asociación deberán fa-
celo mediante correo electrónico
movetepolotdah@gmail.com ou
por teléfono no 643 15 29 05

Ademais, os pequenos e pe-
quenas asistentes puideron gozar
de actuación músicais terapéuticas
e dun obradoiro de confección e

personalización de mascariñas.
A concelleira valorou moi posi-

tivamente o traballo destas familias
e dos e das profesionais que forman
“Móvete polo TDAH” e manifestou
o seu total apoio para conseguir
xuntos unha sociedade máis in-
clusiva e tolerante.

“Dende a concellería de Ensino,
Eventos e Saúde que dirixo, así

como a de Benestar Social de Ve-
rónica Carrera prestaremos todo o
noso apoio e respaldo a esta ini-
ciativa e seguro que teremos opor-
tunidade de traballar con vós de
xeito transversal en aquelas áreas
que como Mocidade e Voluntariado,
Deportes, Cultura ou Medioam-
biente dará posibilidades de realizar
colaboracións moi interesantes”.

Nace en Ponteareas a asociación
“Móvete polo TDAH”

O
alcalde de Ponteareas
Xosé Represas anunciou
o próximo acondiciona-

mento dun grande aparcadoiro na
rúa Samiento Rivera (fronte ao
cuartel da Garda Civil) e outro na
rúa Redondela. Represas sinalou
que o aparcadoiro de Sarmiento
Rivera terá unha superficie de
6.500 m2 que o converterán no
aparcadoiro máis grande dos
existentes na vila e que poderá
acoller máis de 200 vehículos.
Esta nova zona de estaciona-
mento superará en máis do dobre

á máis grande existente na actua-
lidade, a da Avenida Rosalía de
Castro, de 3.000 m2 e con capa-
cidade para 130 vehículos.

O aparcadoiro que se habilitará
a carón da rúa Redondela terá
preto de 1.000 m2, unha super-
ficie semellante á do aparcadoiro
existente no centro da Avenida
de Castelao con 60 prazas dispo-
ñibeis.

Actualmente existen 650 prazas
nun total de 8 aparcadoiros de
uso público repartidos ao redor
do centro urbano de Ponteareas,

polo que os dous novos aparca-
doiros suporán incrementar o nú-
mero de prazas existentes en
aproximadamente un 50% máis.

Os traballos de preparación
dos terreos comezarán a vindeira
semana cos labores de desbroce
e a intención do goberno local é
que en poucas semanas os apar-
cadoiros poidan estar operativos.
O novo espazo de estacionamento
de Sarmiento Rivera está a tan
só 150 metros e a dous minutos
camiñando da Casa do Concello.

Represas salientou que con estas

novas actuacións “damos un novo
paso de cara a promover a mobili-
dade sustentábel en Ponteareas,
facilitando aparcamento na con-
torna máis próxima da vila e pro-
movendo os desprazamentos a pé

desde eses aparcadoiros a calquera
destino do centro urbano”, sinalou
Represas. O alcalde lembrou que
“desde estes aparcamentos calquera
punto da vila se atopa a menos de
10 minutos camiñando”.

Ponteareas habilitará un grande
aparcadoiro na rúa Sarmiento Rivera

Xunto con outro novo aparcadoiro na rúa Redondela incrementarán
nun 50% a oferta actual de prazas, superándose as 900



H
oxe voulles facer partícipes das
miñas lecturas; en concreto
dunha das últimas. Son cons-

ciente de que non todo o mundo ten o
vicio de mercar e ler libros. Os do meu
tempo non fomos educados para iso e os
actuais teñen tantos divertimentos que,
eu entendo perfectamente, non lles quede
moito tempo para pararse a ler un libro
sobre o que está ocorrendo ao noso arre-
dor e que nos resulta difícil poder
entender moitas veces. Os que
somos lectores empedernidos sabe-
mos que hai cousas que só pode-
mos coñecelas polos libros que
lemos ou polas revistas especiali-
zadas que eliximos. Claro que non
resulta barato. Non é o mesmo gas-
tarse 50 ou 100 euros cada mes en
libros e revistas que botar man dun
móbil e emborracharse coa canti-
dade de (ía dicir tonterías) infor-
mación que alí se nos ofrece. Boa,
mala e peor. O difícil é ser quen de
diferenciala. Todo estrá pensado
para que nos pareza estupenda,
aínda os maiores disparates.

Por esa razón eu só podo ofrecerlles
unha breves notas dunha lectura destes
días (El Viejo Topo, setembro de 2020-
Josep Burgaya) que entendín debera fa-
cerlles partícipes. Ten que ver cos riscos
da aculturación dixital.

Imos lá, como dirían os do Baixo Miño
e Val Miñor.

As redes sociais están reconfigurando o
mundo. Cambian as pautas de consumo, o
acceso á información, os nosos valores e
o noso comportamento. Pasaron de ser un
complemento, unha axuda a formar parte
da nosa “humanidade”. Un dos aspectos
máis brutais desta mutación estase a pro-
ducir no eido da información, da comuni-
cación , do acceso ao coñecemento. Damos
por certo todo o que circula pola rede. A
rede non é un instrumento neutro; está
deseñada dunha maneira determinada; é
o instrumento máis disruptivo que teñamos
coñecido ata agora.

O mundo dixital non é unha posibilidade,
é un dato no noso mundo que establece
unha lóxica de razoamento e de comporta-
mento. O medio tamén é a mensaxe; con-
sultamos as mesmas páxinas da datos de
internet, lemos as mesmas críticas e reco-
mendacións, vemos os mesmos vídeos en
Youtube, enterámonos dos memos rumores
e visionamos as mesmas series antes de
que se emitan por televisión. No mundo

de internet nada é sólido, todo é aparente
e cambiante.Recibimos constantemente
novos inputs de actualidades sen os que
xa non saberiamos vivir. Convertémonos
en adictos, en verdadeiros yonquis de nova
información. A maioría de información que
recibimos non está elaborada nin contras-
tada. Non hai xornalistas detrás; pode de-
berse ao voluntarismo ou á mala fe. Temos
tendencia a crer como verdade todo o que
nos chega pola rede, cousa que non estamos
dispostos a facer fóra do mundo dixital.

A mesma ficción de crérmonos hiperin-
formados é a de considerármonos hiper-
comunicados. As redes sociais facilítannos
a falsa impresión de estar constantemente
en contacto con moitas persoas ao mesmo
tempo. No mundo dixital nunca estamos
sós e temos horror á posibilidade de
estalo. A nosa vida acontece nun grande
escaparate entre Twitter, Facebook, grupos
de Whatsapp, Linkedin ou Instagram. Ca-

miñamos cara a unha ficción de vida que
é a que nos construímos no imperio dixital,
alonxada da realidade. Somos o que cremos.
Construímos un mundo virtual á nosa me-
dida para soltar as nosas frustracións. Por
que vivir unha vida vulgar se podemos
construír unha ao noso gusto?.

A colmea dixital está poboada de indi-
viduos sós e atafegados en busca dunha
individualidade. As novas tecnoloxías

alteran diariamente as nosas
vidas; as tradicións do pasado
non poden ser recuperadas. Te-
mos pouca idea do que nos de-
parará o futuro. Estamos forzados
a vivir como se foramos ceibes.

Ninquén decidiu sobre a con-
veniencia ou non de desenvolver
e de dispor de internet, pero o
certo é que apareceu e os cam-
bios que ten provocado e con
el toda a cultura dixital debe
ser a maior disrupción da his-
toria, como mínio comparable
coa revolución neolítica e a re-
volución industrial. As capaci-
dades científicas e tecnolóxicas

actuais póñennos diante de problemas
éticos e morais dun certo calado. Un
mundo este privado e á marxe de todo
control democrático onde non se garantiza
a liberdade investigadora de tecnólogos e
científicos como alguén puidera crer, senon
os intereses empresariais que loxicamente
están detrás de toda esta costosa actividade
investigadora.

As investigación son de tal calado que
a miúdo se producen sen un marco legal
previamente establecido, cousa que se
terá que facer a posteriori cando os efectos
perversos xa se teñen establecidos e cando
o debate está mediatizado polos intereses
monstruosos cos que se fixeron as grandes
corporacións. A lóxica monopolística das
grandes corporacións é unha proba disto
que dicimos. Soamente EE.UU ten a mínima
capacidade de intervir para conducir esta
situación dentro das canles do libre mercado
e chegar aos tribunais, as cousas sempre

se arranxan por medio dun pacto coas
empresas, o que demostra a súa capacidade
para tutear incluso as grandes potencias
estatais.

O imperio do tecnolóxico ten os seus
perigos e disfuncións, así como a necesidade
de protexer algúns valores básicos da nosa
sociedade que corren o risco de verse
asaltados e arrasados. Tal vez algúns as-
pectos dos traballos sobre biotecnoloxía
sexan os que resultan máis inquietantes.
A empresa de datos Acxiom posúe e co-
mercia cos datos persoais de 300 millóns
de estadouidanses, é dicir, practicamente
todos. Esta empresa sábeo todo dos cida-
dáns norteamericanos, moito máis do que
nunca soñou saber o FBI. Os individuos
son agrupados en setenta categorías se-
gundo o seu valor económico como con-
sumidores. Son ofertados nun catálogo
como pura mercancía. Que Amazón, a par-
tires da información dispoñible sobre cada
un de nós, poida estar en condicións de
saber os nosos gustos e preferencias lite-
rarias resulta inquietante. Esta empresa
planifica seriamente mandarnos libros sen
que nós os teñamos pedido, sabedores de
que as devolucións van a ser ridículas.
Pode parecer anecdótico pero é unha
mostra tsunami de información no que
estamos asulagados, o control e previsibi-
lidade das nosas accións libres.

Na medida en que o Big Data permite
facer prognósticos sobre o comportamento
humano o futuro convértese en predecible
e controlable.

Espero que isto lles teña servido para
molestarse en informarse de cousas que
non veñen en internet. Así poderemos ser
un chisco máis ceibes, ainda que á veloci-
dade que van as máquinas dixitais témolo
bastante difícil. Outro día falareilles das
miñas lecturas sobre a intelixencia artificial.
Un novo mundo relacionado con todo o
anterior pero aínda máis sofisticado. Non
esquenzan que o que non dan “gratis”
significa que van decidir por nós.

Saúdos. Sexan felices todo o que poi-
dan.
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A
Asociación Lazoiro de Sal-
vaterra de Miño vén de
denunciar o traballo que

está a realizar maquinaria pe-
sada na zona do Castelo de San-
tiago Aitona, declarado como
BIC con referencia RI-51-
0008972. Trátase –explica La-
zoiro– “dunha fortificación
abaluartada realizada en terra e
situada no lugar do Casal, nun
estado de abandono por parte da

administración e sen ningún
tipo de sinalización”.

Cómpre salientar que Lazoiro
leva anos solicitando a súa si-
nalización e mesmo formalizou
fai uns meses unha queixa pe-
rante Patrimonio, “que fixo caso
omiso das nosas advertencias”,
asegura a Asociación que, nesta
mesma semana tivo coñecemento
da realización de obras de grandes
dimensións con maquinaria pe-

sada “que afecta ao BIC ao tra-
tarse de movemento de terras,
talas de árbores e levantamento
dun muro de grandes dimen-
sións”.

Lazoiro lamenta unha vez máis
o abandono, tanto por parte de
Patrimonio coma do Concello de
Salvaterra, do Castelo de Santiago
Aitona, “que podería ser usado
para fomentar o turismo e posta
en valor do noso patrimonio”.

FORO A PENEIRA | Setembro de 20204

Condado/Paradanta
SALVATERRA

Lazoiro denuncia o uso de maquinaria pesada no Castelo de
Santiago de Aitona, en Salvaterra de Miño

O
Concello de Salvaterra de Miño continua
co seu labor de integración tras poñer
en marcha un Plan de Emprego 2020 fi-

nanciado con 167.149,40 euros pola Diputación
de Pontevedra que arrincou en marzo.

Gracias a esta subvención o concello con-
tratou a 15 novos traballadores e traballadoras
municipais ao amparo da Liña 3 do Plan Con-
cellos 2020.

As persoas contratadas en diferentes postos
e categorías están a dedicarse a labores de con-
servación e funcionamento de bens e servizos
municipais, tal e como recollen as bases regula-
doras da convocatoria do plan.

Plan de Emprego
2020 de Salvaterra

O
Club Condado Salvaterra participou con dous
equipos para Fase Previa Campionatos de Es-
paña Dupletas de Segunda, os días 19 e 20

de setembro nas pistas da ACD Xestas, sempre baixo
o protocolo Fisiocovid-dxtgalego petanca.

Como resultado desta participación o Club Condado
resultou primeiro clasificado para xogar o Campionato
de España en Palma de Mallorca os días 17 e 18 de
Outubro.

O outro equipo participante quedou nun honroso
quinto posto.

O Club de Petanca Condado Salvaterra, fundouse
en novembro do 2004, comezando a súa andaina de-
portiva na Liga de Petanca no ano 2005. 

O Club de Petanca Condado Salvaterra
clasificado para o Campionato de España
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O
Castelo de Dona Urraca
constitúe un dos edifi-
cios que menos altera-

cións arquitectónicas sufriu co
paso dos anos e, como conse-
cuencia, trátase dun dos edificios
máis representativos da comarca
do Condado do Tea, que hoxe en
día acolle o Museo da Ciencia do
Viño do Condado, un espazo que
rende unha homenaxe ao noso
rural e a un produto tan noso
como é o viño e a viticultura.

Conscientes do seu incalculable
valor histórico, arquitectónico,
cultural e patrimonial a adhesión
do Castelo de Dona Urraca á “Red
Nacional de Patrimonio Histórico
Castillos y Palacios de España”
contribúe á mantenza viva deste

espazo, o cal forma parte da
identidade da vila, dándolle maior
visibilidade e desenvolvendo in-
teresantes sinerxías entre admi-
nistracións públicas e privadas.

A Rede Nacional de Patrimonio
Histórico Castelos e Palacios de
España, que conta co apoio da Se-
cretaría de Estado de Turismo e
Turespaña, trae aparelladas inte-
resantes vantaxes coma o  recoñe-
cemento nacional e internacional
do espazo histórico- e por extensión
do destino turístico: Salvaterra de
Miño-; a mellora de imaxe e posi-
cionamento de destino; a redución
de costes derivados da promoción,
comunicación e comercialización
ou a súa proxección tanto nacional
como internacional.

Spain Heritage Network é a
plataforma tecnolóxica da “Aso-
ciación y Club de produto turístico
de Castillos y Palacios de España”.
Este club de produto de turismo
cultural pretende reunir, nunha
mesma rede, ós castelos e palacios
máis importantes de España, tanto
dende o punto de vista histórico
como arquitectónico, para con-
tribuír a súa posta en valor e
para a súa difusión e desfrute
por parte de todos.

Cada castelo membro da rede,
como é o caso do Castelo de
Dona Urraca de  Salvaterra de
Miño, dispón dunha miniweb con
toda a información acerca da súa
historia, as súas personaxes e a
súa oferta turística.

O Castelo de Dona Urraca asina a
adhesión á Rede Nacional de Patrimonio
Histórico Castelos e Palacios de España

P
ersoal do Centro de Aco-
llida e Protección de Ani-
mais (CAAN) da

Deputación de Pontevedra res-
catou nas últimas dúas semanas
a un total de 28 cachorros, per-
tencentes a catro camadas, nos
concellos de Salvaterra, A Ca-
ñiza e Meaño. As crías, cuxas
idades oscilan entre o mes e os
dous meses, estanse a recuperar
nas instalacións da Armenteira,
precisamente na nova zona de
maternidade que estreou a prin-
cipios do mes de agosto.

A primeira das camadas, de
sete cachorros, foi recollida no
concello de Salvaterra o 18 de
agosto. Os catro machos
(“Medo”, “Salvo”, “Salvado” e
“Savo”) e tres femias (“Meda”,
“Sava” e “Salvada”) foron ato-
pados coa súa nai “Medai” en

condicións críticas, con dife-
rentes patoloxías e moi débiles,
pero afortunadamente están a
evolucionar de xeito favorable.
Teñen agora dous meses de
idade e están conseguindo saír
adiante cara súa futura adopción.
Neste senso, hai que lembrar
que os animais do CAAN non
poden abandonar o centro ata
ter completado o seu cadro de
vacinacións.

Posteriormente, o día 24 o
CAAN rescatou a dez cachorros
dunha zona de moi difícil acceso
nun monte da Cañiza, despois
do aviso dun particular. Neste
caso, non se puido recoller nesa
xornada á nai e os catro canciños
e seis cadeliñas están a evolu-
cionar moi ben, a pesar de que
foron recollidos con apenas un
mes de idade.

O CAAN da Deputación rescata
28 cachorros de catro camadas
en Salvaterra, A Cañiza e Meaño
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O
colectivo, que leva tra-
ballando contra a exclu-
sión social e a favor

dunha vila con cero pobreza
dende o ano 2013, informou hai
uns meses ao goberno de Pontea-
reas da situación de extrema gra-
vidade dalgunhas persoas da vila
que se atopan en situación de
senfogarismo. Desde entón, man-
tivéronse dúas xuntanzas co go-
berno local para delimitar e
activar medidas de urxencia.

Ponte Solidario mostra a súa
total colaboración para atallar
con urxencia esta realidade e pre-
sentou medidas concretas á con-
celleira de Benestar Social que
aportan unha solución inmediata.
O colectivo reclama celeridade

na acción, evitar a estigma e a
normalización do senfogarismo e
que Ponteareas sexa exemplo dun-
ha vila que atende a toda a cida-
danía e non deixa a ningunha
persoa atrás.

Ponte Solidario leva denun-
ciando problemas de vivenda en
Ponteareas nos últimos anos, de
forma particular o fixo en 2015
coa publicación do Informe de
Mínimos que incluía medidas con-
cretas en materia de habitacio-
nalidade e advertía da situación
de extrema necesidade de moitas
familias. A crise sanitaria, social
e económica da COVID 19 supón
un incremento de persoas que se
atopan nesta situación. 

O colectivo leva anos denun-

ciando que a maioría das unidades
de convivencia que participan en
Ponte Solidario teñen a hipoteca
ou o aluguer como principal pro-
blemática. Esta realidade debera
ser motivo para impulsar políticas
públicas de vivenda que servan
como motor de prevención da ex-
clusión social e da pobreza ma-
terial severa. A ineficacia das po-
líticas estatais, nacionais e mu-
nicipais en materia de inclusión
social, baseadas nun sistema
social e económico que propiciou
a existencia de miles de vivendas
baleiras mentres moitas persoas
dormen na rúa ou en condicións
inseguras, son as culpables de
que veciños e veciñas se atopen
nesta situación límite. 

Ponte Solidario alerta de situacións de
senfogarismo en Ponteareas

O
PP de Ponteareas ven
de denunciar publica-
mente que novamente

o goberno municipal do BNG-
PSOE minte aos traballadores, e
incumpre o acordado na reunión
mantida entre ambas partes o
pasado mes de xullo, en relación
ao proceso de consolidación de
67 posto de traballo que ocupan
traballadores cunha longa e me-
ritoria traxectoria profesional.

Belén Villar, voceira popular,
afirma que “según o que nos
transmiten os sindicatos, nesa
reunión acordouse que o proceso
extraordinario de estabilización
de emprego, empezaríase a ne-
gociar a partir do mes de outubro
deste ano. Pero sorprendente-
mente, os propios traballadores
municipais enteráronse polo noso
grupo municipal, o día 28 de
agosto, de que o Alcalde acababa
de firmar o Decreto polo que se
aprobaba esta oferta extraordinaria
de estabilización de emprego". 

Dende o PP tamén denuncian

a tensión que está xerando entre
os traballadores municipais esta
cuestión debido a absoluta falta
de transparencia e consenso por
parte do goberno bipartito BNG-
PSOE. “Os que tanto predican
co diálogo e a negociación co-
lectiva, non escoitan e vulneran
reiteradamente o espírito ne-
gociador e o principio de boa
fe actuando dun xeito ditatorial.
No seu momento intentaron cas-
tigar a moitos de estes traba-
lladores denunciando “enchufis-
mo”, pero os xulgados rexeitaron
tal denuncia. Agora, BNG-PSOE
continúan tendo unha actitude
persecutoria convocando as súas
prazas sen previo aviso e cun
total escurantismo”. 

O
voceiro de Alternativa Ci-
dadá de Ponteareas
(ACiP), Juan Carlos Gon-

zález Carrera, denunciou que a
nova revisión catastral impulsada
polo Concello de Ponteareas "está
fora de lugar", solicitando a "pa-
ralización  inmediata" da mesma.

Segundo ACiP, de acordo con
esta nova revisión, os veciños de
Ponteareas reciben "cartas amea-
zantes" con multas "entre 60 e
6.000 euros se non se presentan"
para a súa revisión catastral. Con-
siderou igualmente que ditas car-
tas dan cita nas oficinas de ORAL
de Xestión Tributaria e Catastral,

denunciando que son atendidos
"por unha empresa privada" para
a revisión das súas propiedades.

ACiP informou igualmente que
a derradeira revisión catastral re-
alizouse en 2010, subindo "un
10% anualmente durante dez
anos". Polo tanto, cualifican como
"curioso" que moitos veciños,
maioritariamente os habitantes
das Parroquias do rural, "están
recibindo ditas cartas cando teñen
a súa propiedade ao día pola re-
visión de 2010 e sen realizar nin-
gunha obra durante estes anos",
acusando que son precisamente
as persoas do rural os prexudicados

por esta medida. 
O voceiro de ACiP denunciou

que isto provoca un éxodo de ve-
ciños de Ponteareas cara concellos
limítrofes que contan "con im-
postos moito mais baixos". 

ACiP pide paralizar o novo catastro

A
Alternativa Cidadá de Pon-
teareas (ACiP) solicitará
no próximo pleno munici-

pal a comparecencia da Conce-
lleira de Servizos Sociais (BNG)
Verónica Carrera, para que aclare
as demandas realizadas polos
pais e representantes sobre a súa
xestión, en particular o funciona-
mento da escola infantil ante a
problemática do COVID 19.

ACiP acusou á concelleira Ca-

rrera de "falta de diálogo" cos
traballadores do sector educativo
na aplicación do protocolo sani-
tario, así como no seu trato cos
pais e representantes, denunciando
que "impón o seu criterio" nunha
cuestión tan importante como é
conciliación laboral e familiar. 

Denuncian así a problemática
cos cambios de horarios na gar-
dería pública, que obriga a que
moitos pais teñan que acudir á

gardería privada, cuxas prazas xa
están completas, para buscar un
mellor servizo. De 125 prazas
previstas nesa gardería pública,
as solicitudes quedaron en 109 e
con perspectivas á baixa.

ACiP tamén denunciou sobre "a
estratexia do goberno BNG-PSOE"
de "desmantelamento dos servizos
públicos", paralizando incluso a
construción da nova gardería que
está prevista no parque Ferro Ucha.

ACiP esixe solucións para a
escola infantil ante o COVID 19

A
agrupación local de Es-
querda Unida (EU) en-
viou un escrito aos

representantes politicos na cor-
poración municipal de Pontea-
reas coa finalidade de facer
cumprir a lei 10/2014, de acce-
sibilidade de Galicia, de cara ás
obras promovidas polo Concello
de "execución de acondiciona-
mento de construción, recupe-
ración e posta en valor da Praia
Fluvial de A Freixa", vixentes
desde 2018.

EU Ponteareas considera que
este proxecto "non garante o
acceso universal a un parque
público, contravindo a lexislación
sobre accesibilidade". Este es-
crito foi enviado tras consultar
coa asociación ADAPTA de per-

soas con discapacidade. Así, EU
abstívose de votar este proxecto,
tras revisalo e atender a demanda
realizada por un veciño de Pon-
teareas de adecuar o entorno
da praia da Freixa co obxecto
de garantir a accesibilidade uni-
versal neste espazo público,
principalmente das persoas con
discapacidade.

A formación política esixe a
revisión do proxecto, a reali-
zación dun estudo que permita
a  habilitación dun itinerario
accesible dende o casco urbano,
con atención na parroquia de
Bugarín, e que enlace ambas
as marxes do río no entorno
da praia da Freixa, e a publici-
tación deste proxecto e das
súas obras. 

O Goberno bipartito publica
unha oferta de

estabilización de emprego
sen consensuar

EU Ponteareas pide
"accesibilidade universal" 
á Praia Fluvial da Freixa
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O
Concello de Ponteareas
presentou a iniciativa ‘Di-
xitaliza o teu negocio’,

con plans de formación e asesora-
mento individualizado para os co-
mercios de Ponteareas e a
planificación de estratexias empre-
sariais adaptadas ao novo con-
texto provocado polo coroavirus

O plan, que inclúe tamén unha
plataforma escaparate para o co-
mercio de Ponteareas, “vai orientar
e facilitar aos comercios a mellora
do seu posicionamento online, per-
mitindo coñecer todas as alterna-
tivas para que cada un escolla o
seu método de dixitalización” ex-
plicou a concelleira de Promocion
Econónmica, Eva Gil.

O obxectivo desta iniciativa,
segundo manifestou a concelleira
nacionalista, “É desenvolver o po-
tencial que ten todo o tecido em-
presarial do municipio e axudar
na súa adaptación ás novas cir-
cunstancias do mercado e aos
novos  hábitos de consumo, sen
perder a esencia do comercio local,
de tempada e de proximidade”.

A formación estará a cargo de
profesionais para dar a coñecer
pautas que sirvan de axuda aos
negocios, analizando e resolvendo
cada situación concreta coa fina-
lidade de incrementar as oportu-
nidades de venda e mellorar a pro-
dutividade e competitividade dos
negocios, sinalou Eva Gil

O alcalde de Ponteareas, Xosé
Represas, quixo recoñecer o esforzo
realizado polo comercio local para
a súa reapertura e tomando as
medidas de prevención necesarias

para gañar a confianza dos veciños
e reducir os riscos sanitarios  e
animou a todos os comerciantes a
participar neste proxecto, total-
mente gratuíto, e que todos os
comercios poida adaptar os seus
negocios á nova situación derivada
da COVID-19”.

Os empresarios e autónomos
interesados en sumarse ao proxecto;
“dixitaliza o teu negocio” para
participar na fomación poderán
inscribirse a través da plataforma
www.dixitalizaponteareas.com.

Comeza a andar o proxecto ‘Dixitaliza o
teu negocio’ do Concello de Ponteareas

A
concellería de Mobili-
dade e Tráfico informa
da entrada en vigor da

redución da velocidade má-
xima de circulacion na Ave-
nida de Castelao a 30 km/h.
A medida, autorizada pola
Xunta de Galicia que é titular
do vial, persegue mellorar a
seguridade vial e reducir a
contaminación e adiántase á
previsión anunciada pola Di-
rección Xeral de Tráfico de re-
ducir por lei a velocidade
máxima en vías urbanas a 30
km/h como máximo.

Esta medida complementa
a adoptada xa no mes de
maio consistente en reducir
a velocidade no resto das
vías urbanas de titularidade
municipal a 20 km/h dando
as mesmas carácter residen-
cial e, polo tanto, prioridade
peonil en calquera punto da
calzada.

Esta redución de velocidade
para incrementar a seguridade
vial e, especialmente, das per-
soas que camiñan ou circulan
en bicicleta, engádese a outras
actuacións de mellora da mo-
bilidade peonil e da seguridade
realizadas nesta avenida nos
últimos meses. Por unha banda
retiráronse das beirarrúas cinco
terrazas de hostalaría que se
reubicaron en zonas de esta-
cionamento, asemade proce-
deuse á retirada de tres postes
de media tensión en desuso
desde hai anos que se ato-
paban no medio das beirarrúas
e pintáronse cinco pasos de
peóns para dar continuidade
aos itinerarios peonís das
beirarrúas (nos cruces coas
rúas San Roque, Perillana,
acceso ao Santiago Apostol,
Ramiro Sabell e a carón do
parque infantil da Avenida de
Castelao).

Entra en vigor a redución
de velocidade na Avenida
de Castelao a 30 km/h
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O
Grupo Municipal do PP
solicita a paralización
inmediata das obras da

Rede de Calor de Biomasa, leva-
das a cabo en pleno centro ur-
bano de Ponteareas, que
carrexaron un gran enfado entre
os veciños da zona. 

A portavoz local, Belén Villar,
solicita diálogo urxente ao bi-
partito para liquidar este proble-
ma. “Esiximos a convocatoria
dunha reunión urxente para tran-
quilizar aos veciños. Que se lles
explique o funcionamento desta
rede de calor e téntese cambiar a
localización non só por cuestións
estéticas (prevese a instalación
de chemineas de 18 metros de
altura) e de operatividade, senón
porque varios veciños aseguran
ter documentos que acreditan a
cesión deses terreos, por parte
dun particular, para uso exclusivo
de servizos sociais” explicou a
portavoz. 

O Grupo Municipal do PP con-
sidera que se o bipartito continúa
adiante estará a prexudicar aos

veciños desta zona e podería
comprometer a economía do Con-
cello. “A rede de calor é necesaria,
por iso votamos a favor no seu
momento, pero entón non se
falou de localización, xa que se-
gundo o propio alcalde isto era
“unha primeira fase do antigo
proxecto”. O que non pode ser é
que se fagan as cousas con este
escurantismo, plantando unha
instalación deste tipo pegada a
un Centro de Día e a unha Resi-
dencia de Maiores, sen ningunha
explicación sobre a elección desa
localización. No PXOM, paralizado
actualmente polo Concello, ex-
ponse unha zona de esparexe-
mento e desfrute para os maiores,
cun parque biosaudable nesa zona,
e cualificado o terreo como de
uso asistencial. Os veciños ase-
guran ter documentos que acre-
ditan que eses terreos foron ce-
didos para uso social. Se as obras
continúan e deciden acudir ao
Xulgado, o Concello de Ponteareas
podería ser sancionado economi-
camente”, alerta Villar. 

Os populares lamentan o actual
silencio do grupo ACIP e do PSOE
que, pola contra, alzaron a súa
voz en contra en 2011 con insta-
lacións similares nos arredores
do pobo. 

ACiP tamén pide a paraliza-
ción das obras

ACiP solicita a paralización in-
mediata das obras e denuncia
que a falta de trasparencia e falta
de consenso do Sr. Represas pro-
voca unha situación evitable, pois
este proxecto tería que realizar a
súa exposición pública, e tamén
informar os veciños das rúas afec-
tadas.

O propio proxecto falsea a ti-
tularidade dos terreos, pois di
que son do Concello, cando per-
tencen a unha fundación a cal
non ten coñecemento da devan-
dita situación.

Para ACiP a situación desta
Central Térmica de Biomasa, a súa
localización non é a acertada pola
súa situación no centro urbano, e
máis no recinto da Residencia da
Terceira Idade e Centro de Día,
entre outros se están realizando
as obras non garantindo a entrada
dos usuarios en Centro de Día, co
cal o propio centro tería que estar
pechado. Anulan o espazo zona

verde que era do Centro de Día,
mesmo tecnicamente é unha planta
onde se xera fumes daniños á
zona por moitas chemineas que
leve, pois está situada nunha zona
baixa, e o poboado principalmente
en días de néboa unido á baixa
presión fará descender estes fumes
afectando as vivendas lindeiras e
aos usuarios do Centro de Día e
Residencia.

Para ACiP non é o único sitio
posible, xa que no ano 2017 apro-
bouse noutro lugar fora do centro
urbano.

Segundo ACiP este proxecto
aprobouse no pleno do día 21 de
maio de 2019, vésperas das elec-
cións municipais, e foi aprobado
por todos os grupos BNG-PSOE-
Partido Popular, e coa abstención
dos Concelleiros de ACiP por non
parecerlles a localización ideal,
por iso sorpréndelles a reacción
do PP que agora di o contrario.
Desde Acip temen que se teña
que devolver os 800.000 euros
da obra. “Veremos quen asume
esa responsabilidade” din. 

O
goberno municipal do
BNG e PSOE lembrou que
a “a rede de calor con

biomasa é un proxecto exemplar,
de vangarda, inócuo, feito con
rigor técnico e legal e que conta
con todos os informes legais e
técnicos favorabeis e o apoio da
Unión Europea”.

O executivo local amósase “sor-
prendido” diante das críticas que
lidera o PP “quen votou a favor
do proxecto no que xa figuraba a
ubicación da instalación e as súas
características”. Neste sentido “la-
menta que agora, por oportunismo
partidista pretendan xerar alarma
entre a veciñanza manipulando a
realidade”. Segundo o alcalde Xosé
Represas “o PP equivócase porque
as dúbidas ou temores que a súa
atitude irresponsábel poda provocar
quedarán disipados cando a ins-
talación comece o seu funciona-
mento, deixando en evidencia a
súa falta de seriedade”.

A instalación é o resultado
dun proxecto redactado por pro-
fesionais dunha enxeñería con
ampla experiencia que conta con
todos os informes técnicos e

legais favorabeis que certifican
que a actuación se axusta á le-
galidade desde o relativo á titu-
laridade da parcela até a normativa
urbanística, ambiental, de pro-
tección do patrimonio, etc.

Respecto ás dúbidas sobre o
impacto e as molestias da insta-
lación, o Concello é contundente:
a instalación é inócua e non
xerará impacto nin molestias. A
construción atópase nunha parcela
de 490 m2 ocupando 83 m2 que
representan tan só o 17% do sola
e a súa altura é de 7 metros que
contrasta cos até 22 metros dalgún
dos edificios colindantes.

En canto ao período de fun-
cionamento da instalación será
de seis meses ao ano, pois a rede
está destinada a calefacción. O
goberno explica que o tráfico pe-

sado que vai xerar é mínimo. “O
silo ten unha autonomía de 22
días e, pola súa capacidade, só
precisa a carga dun camión se-
manal de 45 m3, pouco máis
grande que o vehículo do servizo
municipal de recollida de enseres”,
sinalan desde o executivo local,
lembrando que “hai supermercados
no casco urbano que realizan des-
cargas a diario con camións que
duplican ese volume”. Os camións
accederán logo das 19:00 horas
tralo peche do Centro de Día.

Respecto ás emisións, o goberno
salienta que mentres unha insta-
lación de gasoil de igual capacidade
para abastecer aos edificios públicos
xera 365.000 kgs de CO2 ao ano, a
de biomasa tan só 18.000, é dicir,
20 veces menos cunha redución
do 95% de contaminación. Esta

caldeira sustituirá as cinco caldeiras
de gasoil das que dispoñen os
edificios aos que subministrará ca-
lor. En canto á cheminea, o seu
diámetro é semellante ao das saídas
de gases exteriores de restaurantes
instaladas en fachadas da locali-
dade. Respecto á súa altura, tal e
como obriga a normativa urbanís-
tica, situarase un metro por enriba
do cumio da edificación máis alta,
como acontece coas saídas exte-
riores de gases dos restaurantes.

O Alcalde lembra que apostar
por iniciativas como a rede de
calor con biomasa é poñer a Pon-
teareas na vangarda das políticas
de eficiencia enerxética, aforro
económico e promoción do em-
prego local. Xosé Represas conclúe
que “coa rede de calor evitamos
os combustibeis fósiles altamente

contaminantes, reducimos espec-
tacularmente as emisións de CO2,
usamos un sistema de maior poder
calorífico, cun combustíbel máis
barato, aforrando un 30% na nosa
factura da calefacción, evitamos
os riscos de explosión das caldeiras
de gasoil e os malos cheiros des-
tas, e promovemos o emprego
local e rendementos para as co-
munidades de montes a través da
transformación da madeira en as-
tilla na nosa zona”. O Alcalde
lembra que este tipo de instala-
cións existe desde hai anos sen
crear problema algún en Mondariz
Balneario, e neste caso cun 70%
de maior potencia que a de Pon-
teareas, para subministrar calor
a un complexo hoteleiro.

Segundo Represas, "cando esas
persoas e partidos falan de planta
de biomasa ou de central térmica
faltan á verdade, pois o que se
está executando é simplemente
unha caldeira, coa diferenza de
que en lugar de funcionar con
gasoil funciona con biomasa, é
dicir, con achas de madeira e por
tanto, un 95 por cento menos
contaminante que o gasoil".

O PP e ACiP solicitan a paralización urxente das obras 
da rede de calor de biomasa

O Goberno defende o seu proxecto
“exemplar, de vangarda, inócuo 

e feito con rigor”

Manifestación diante do Concello o venres 18 de setembro.
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FUCO PRADO

O
Concello de Ponteareas publicou
a licitación das obras de reno-
vación da Casa Cultural da pa-

rroquia de Arnoso, consistentes na
rehabilitación para a mellora da eficien-
cia enerxética, accesibilidade e conser-
vación, por un importe total de
115.192,00 euros.

“É un proxecto que responde á demanda
dos veciños e veciñas de Arnoso, e na
liña xa iniciada en 2015 de compromiso
e colaboración coas Casas Culturais das
parroquias”, manifestou o alcalde de
Ponteareas, Xosé Represas.

As obras, que contan con financiación
do Plan Concellos da Deputación de Pon-
tevedra, permiten unha mellor redistri-
bución dos espazos para facelos máis
versátiles e coas actuacións para a mellora
da eficiancia enerxética, o edificio gañará
en confortabilidade para a realización
das actividades culturais e sociais da ve-
ciñanza de Arnoso.

O prazo para presentar as ofertas, a
través dun concurso público aberto que
garante a transparencia para a realización

das obras por parte das
empresas interesadas,
está aberto ata o 24 de
setembro ás 14 h.

Este edificio que na-
ceu sendo unha escola
pública, ten para os ve-
ciños e veciñas de Ar-
noso unha especial re-
levancia e tamén unha
dimensión histórica, so-
cial e emocional.

Con problemas de hu-
midade e de distribución espacial, o pro-
xecto de reforma conseguirá ofrecer tres
espazos independentes e diferenciados
pero que, á vez, poden ter continuidade
(unha zona para o bar, outra para sala
de reunións con baño adaptado a persoas
con mobilidade reducida e unha sala
multiusos con baño).

Respectando os valores estéticos e
arquitectónicos das fachadas procederase
á impermeabilización e illamento de solo,
fachadas e tellado, construíndo unha ca-
naleta exterior no chan en todo o perí-

metro para evitar a entrada de auga.
O porche pecharase para acoller un

vestíbulo interior calefactado que servirá
tamén de sala de reunións ao contar
cunha porta que permite illalo do resto
da estrutura. O almacén convertirase no
baño adaptado ao que se pode acceder
tanto dende calquera sala do interior
como directamente do exterior e o bar
contará con armarios como zona de al-
macenaxe organizada. Coa reforma o
edificio contará con dúas entradas inde-
pendentes e rampas de acceso. 

O Concello licita en 115.000 € as obras de
renovación da Casa Cultural de Arnoso 

A
s concellerías de Emprego, Forma-
ción e Comercio do goberno muni-
cipal PSOE-BNGE en Ponteareas

concederon un total de 18.000 euros en
axudas para autónomos e empresas, a fin
de paliar a crise socioeconómica derivada
do COVID 19.

Estas axudas foron concedidas a un
80% dos solicitantes de axudas directas
de reactivación económica, sendo estas
419 dun total de 540. Os montos oscilan
entre 500 e 300 euros para cada un.
Están aínda pendentes de resolverse 41
recursos interpostos.

Toda vez, o Concello de Ponteareas in-
formou que adiantarán outras posibilidades
de axudas para aqueles negocios que,
por problemas económicos con outras
administracións, non puideron acceder a
esta subvención, así como novas liñas de
financiamento para a reactivación eco-
nómica da vila.

Ponteareas adxudica
180.000 euros en

axudas para
empresas e
autónomos

O
Concello de Ponteareas
contratará un préstamo
de 1.925.000 euros a tan

só un ano para adiantar o pago ás
empresas que están executando
numerosas obras subvencionadas
pola Deputación e a Unión Euro-
pea. O préstamo cancelarase no
intre no que eses organismos pa-
guen ao Concello as subvencións
que xa foron concedidas. A opera-
ción conta co informe favorábel
da intervención municipal.

O alcalde Xosé Represas explicou
que Ponteareas, segundo datos ofi-
ciais, é un dos concellos galegos
con máis obra contratada e en
execución e moitas desas obras
están financiadas por outras admi-
nistracións. “Falamos de proxectos
como a humanización da rúa Re-
dondela, a mellora do entorno da
piscina, a rede calor ou a praza
Bugallal entre outras. Todas esas
obras suman máis de 2,5 millóns
de  euros de investimento que pri-

meiro debemos pagar para logo re-
cibir os fondos concedidos pola
Deputación ou a Unión Europea.
Por iso, para dispor desa enorme
liquidez e pagar por adiantado de-
bemos contratar un préstamo pun-
tual que só suporá un custo para o
Concello en xuros de menos de
1.000 euros”, aclarou o alcalde
quen lembrou que “nunca na historia
de Ponteareas se contratou tanta
obra en tan pouco tempo”.

Represas salientou que con-

forme aos datos oficiais da con-
tabilidade municipal e que figuran
na plataforma do Ministerio de
Facenda “os pagos do Concello a
provedores no último trimestre
reducíuse a tan só 18 dias. Coa
operación de crédito que faremos
agora continuaremos sendo un
Concello exemplar no pago ás
empresas e provedores”.

Respecto ás críticas do Partido
Popular, que acusou ao goberno
de endebedar ao Concello con esta

operación e levalo á bancarrota,
Represas afirmou que “esas críticas
revelan o descoñecemento que o
PP ten sobre este tipo de opera-
cións e animounos a informarse
mellor lendo os informes da In-
tervención municipal”. O alcalde
engadíu que “o Concello goza dun-
ha espléndida saúde económica
porque conseguimos no anterior
mandato sacalo da bancarrota na
que nolo deixaran os que agora
fan críticas infundadas”.

Un préstamo de 2 millóns de euros permitirá a Ponteareas pagar 
grandes obras antes de cobrar as subvencións
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O
Concello de Mondariz
acaba de contratar as
obras para dotar de cu-

berta ao edificio do antiga es-
cola unitaria da parroquia de
Toutón. Este inmoble de titula-
ridade municipal, situado xunto
á igrexa e o adro parroquial, ca-
rece da estructura de cuberta
desde a década de 1990. Naquel
momento, o concello procedeu a
iniciar un proceso de mellora
que nunca foi rematado. Esta si-
tuación provocou deterioros e
problemas de humidade no inte-
rior do inmoble.

Con esta actuación, que acaba
de ser contratada por un importe
de 22.000 euros, o goberno mu-
nicipal pretende concluír a re-
habilitación do edificio e solu-
cionar definitivamente todas as
deficiencias que sofre.

As obras, financiadas a través
do Plan Concellos da Deputación
de Pontevedra, inclúen tanto a
construción da estrutura e a co-
locación de tella rústica como a

mellora e o pintado do interior
do edificio. Unha vez rematadas,
eliminarase o forte impacto visual
dun forxado sen cuberta nunha
contorna de gran valor patrimo-
nial e paisaxístico.

Por outra banda, coa finalidade
de facer máis cómodo e confor-
table o recinto para a veciñanza,
o Concello de Mondariz tamén
ten previsto dotar á instalación
dunha estufa de pelets.

Cruceiro da Igrexa de Santo
Mateo

Na mesma contorna, o Con-
cello de Mondariz tamén acordou
coa Dirección Xeral de Patrimonio
da Xunta de Galicia a restauración
do Cruceiro da Igrexa de Santo
Mateo, un cruceiro do Barroco
galego (ano 1712) que foi gra-
vemente danado na súa base
polo impacto dun vehículo.

Este elemento foi desmontado
peza a peza nestes días para
proceder aos traballos de reha-
bilitación de todas e cada unha
das partes para repoñelo poste-

riormente no mesmo lugar.
As obras de restauración ta-

mén inclúen medidas preventivas
para evitar novos danos por im-
pacto de vehículos.

Con estas actuacións, o go-
berno municipal dá resposta a
algunhas das demandas veciñais
da parroquia de Toutón e con-
tribúe a mellorar unha contorna

de uso público e un espazo de
referencia parroquial, conformado
polo local veciñal da antiga es-
cola, o recinto da Igrexa de
Santo Mateo, o cruceiro barroco,
un pequeno parque forestal e o
torreiro parroquial, lugar onde
anualmente se dan cita os aman-
tes da música tradicional no co-
ñecido "Serán dos Namorados".

Mondariz inicia as obras da cuberta da antiga
escola de Toutón

O
Concello de Mondariz
vén de adxudicar por un
importe de 25.314,15 €

o proxecto de recuperación e va-
lorización da contorna da fonte
da Fichoca, un espazo actual-
mente degradado que se sitúa no
centro da parroquia de Meirol,
entre os barrios de O Carballal,
Amil e Outeiro.

As obras inclúen a intervención,
limpeza e construción de muros
de contención de terras para re-
forzar e salvar os desniveis exis-
tentes, así como xestión da dre-
naxe e evacuación de augas, ac-
cesibilidade ao lavadoiro e á
propia fonte e acondicionamento
do espazo no seu conxunto.

O aproveitamento do lugar per-
mitirá dispoñer dun pequeno es-
pazo infantil e dunha grada para
uso público.

As obras, xa adxudicadas, ini-
ciaranse nas vindeiras semanas e
serán executadas por empresas
da propia localidade.

Mondariz inicia
a restauración

da fonte 
da Fichoca
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Condado / Paradanta

O
Concello de Arbo conta
xa coa súa primeira vi-
vienda social, logo de

ter rematados os traballos de re-
paración e mellora da vivenda dos
mestres da antiga escola de Ce-
queliños, traballos para os que o
Concello recibía unha achega por
importe de 8.269 € do Instituto
Galego de Vivenda e Solo da Con-
sellería de Medio Ambiente.

A adxudicación do contrato re-
alizábase a principio de ano e os
traballos encargábanse a empresa
local. As obras de rehabilitación
da casa de mestres de Cequeliños,
tiveron que se aprazadas durante
o estado de alarma o que retrasou
un pouco a evolución do proceso.
Cómpre salientar que outra das
viviendas de titularidade municipal,
a casa dos mestres de Sela, tamén
foi rehabilitada para a posta en
marcha da Casa do Maior que,
dende xuño de 2019, da servizo a

cinco persoas dependentes.
O obxetivo da recuperación

das vivendas de mestres de Ce-
queliños e poñelas a disposición,
en réxime de alugamento, para
residencia habitual e permanente
para aquelas familias con baixos
recursos. Así o anunciou o rexedor
da localidade de Arbo, Horacio
Gil, quen explicou que unha vez
rematada a antiga casa de mestres
de Cequeliños “reforzarase a po-

lítica social” que se esta levando
a cabo dende a chegada do seu
Goberno ao Concello de Arbo.

“Melloras no SAF, Axudas de
Emerxencia social, a Casa do Maior
en Sela, a compra de inmoble
para Centro Social que se licitara
en breve, ou o terreno para a re-
sidencia da Terceira Idade, avalan
o traballo realizado dende o ano
2014 ata o momento”, conclúe o
rexedor local

Arbo xa dispón da súa primeira
vivenda social

A
s obras inclúen a lim-
peza do ámbito, retirada
da capa de formigón do

entorno cércano a capela e a
colocación de adoquín ou en-
losado de granito país, coloca-
ción de bancos e dunha
Varanda de protección nas es-
caleira de acceso peonil.

De acometer os traballos en-
cargase unha empresa do Con-
cello de Arbo, tal e como adian-
taba o alcalde no plan de re-

activación do sector local des-
pois da crise sanitaria ocurrida
por mor do COVID.

Na actualidade o entorno
da capela de San Xoan atopase
moi deteriorado, é por iso que
o Concello de Arbo, pretende
levar a cabo unha serie de
actuación que permiten unha
mellor accesibilidade a capela
e o seu entorno, coidando as
condicións estéticas da mes-
ma.

Obras no entorno da
capela de San Xoán

A
Deputación de Pontevedra
vén de conceder subven-
cións por un total de

21.325,31 euros a catro concellos
da comarca do Condado coa fin de
fomentar a igualdade de oportu-
nidades e previr a violencia de xé-
nero. Serán os concellos de
Mondariz, Mondariz-Balneario, As
Neves e Salvaterra de Miño os que
se beneficien destas achegas,

coas que levarán a cabo diversas
accións nos seus territorios.

Máis polo miúdo, a Mondariz
irán destinados 4.626,09 euros
co fin de promocionar as relacións
saudables entre homes e mulleres
a través de “Mondariz Concilia”,
unha ludoteca para a conciliación,
e “Mondariz  Coeduca”. A Mon-
dariz-Balneario irán a parar
5.482,78 euros cos que se levarán

a cabo as diferentes actividades
recollidas no primeiro plan de
igualdade do concello como in-
corporar linguaxe non sexista
nos contidos web ou o desen-
volvemento da escola de verán.
A Deputación de Pontevedra apro-
bou tamén 5.905 euros para As
Neves que terán como obxecto
a intervención socioeducativa
para fomentar no alumnado a

superación dos estereotipos de
xénero e actitudes machistas.
Amais, o ente provincial conce-
deu ao concello de Salvaterra
de Miño 5.311,44 euros para a
realización dun programa de pre-
vención da violencia de xénero
na Educación Primaria, as accións
que se leven a cabo estarán
destinadas tanto ao alumnado
como ao profesorado.

Catro concellos do Condado reciben achegas da Deputación
para fomentar a igualdade e previr as violencias machistas

A
lternativa por Mondariz
alerta dos cortes de submi-
nistro de auga que están

padecendo os veciños do Barrio
de Barral en Gargamala. Reclaman
unha solución urxente por parte
do Concello, ben a través de auga
embotellada ou cisternas. 

A solución non pode pasar
por agardar a que o depósito re-
cupere o seu nivel cando os cor-
tes xa son incluso de días.

AporM denuncia
graves cortes de

auga en Gargamala
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A
pós semanas de preparati-
vos e reuniões, nos últimos
dias também com encarre-

gados de educação, as aulas co-
meçaram, no 18 de setembro, no
Agrupamento de Escolas de Pare-
des de Coura. A Escola Básica e
Secundária recebe os alunos com
um Pavilhão Gimnodesportivo
completamente renovado, um
campo de jogos de futebol de 7 e
uma pista de atletismo. 

Depois da empreitada de re-
qualificação, que renovou e equi-
pou completamente o estabele-
cimento escolar ultrapassando os
dois milhões e meio de euros, a
Câmara Municipal de Paredes de
Coura avançou para a reabilitação

dos espaços desportivos da escola,
num investimento que rondou os
500 mil euros e contou com o
apoio de 250 mil euros através
do contrato programa celebrado
com o Ministério da Educação. 

“Este era um projeto muito
acarinhado pela edilidade, que
não poupou esforços para garantir
aos alunos o conforto e as condi-
ções necessárias para a prática
desportiva”, explicou o presidente
da Câmara, Vitor Paulo Pereira,
reconhecendo o significativo es-
forço financeiro que o Município
de Paredes de Coura fez.

Transporte gratuito e 70 Bol-
sas de Estudo 

No campo de jogos exterior,

ampliado e reformulado, desta-
ca-se a aplicação de piso multi-
desportivo para pista de atletismo
e a aplicação de relva sintética,
balizas para futebol de 7, sistema
de rega do campo de jogos e ilu-
minação, entre outros trabalhos,
que permitem ao novo equipa-
mento suprir todas as lacunas
até agora denotadas pela escola
ao nível do desporto escolar. 

O autarca adiantou que “o ob-
jetivo é que o regresso à escola
decorra com segurança e tranqui-
lidade, o que implica um reforço
do trabalho de coordenação entre
as diversas instituições envolvidas
e, sobretudo, entre as escolas e a
família”. À escola compete a or-
ganização pedagógica e imple-
mentação das medidas preconiza-
das pelo Ministério da Educação e
Direção-Geral da Saúde, enquanto

ao Município cabe proporcionar a
retaguarda e disponibilizar apoio
logístico para garantir as melhores
condições às famílias e crianças
da comunidade. Este apoio passa
não só pelas instalações, equipa-
mentos e funcionários, como tam-
bém pelos transportes que são
gratuitos para todos os níveis de
ensino e implicam, no presente
ano letivo, um investimento esti-
mado de 550 mil euros.

Num outro âmbito, também
cerca de 70 estudantes courenses
beneficiam de Bolsas de Estudo
para o Ensino Superior atribuídas
pelo Município, de forma a ajudar
as famílias mais carenciadas a
minorar os encargos de ordem fi-
nanceira no percurso formativo e
académico dos seus filhos. Cons-
ciente das dificuldades económicas
que afetam alguns agregados fa-

miliares e que podem constituir
obstáculo à continuação dos es-
tudos, o Município dedicou cerca
de 20 mil euros para esta rubrica
tão importante para a formação
dos jovens aqui residentes.

Ampliação do espaço de Re-
creio Coberto e apoio nas Me-
didas de Proteção 

A instalação de estruturas tem-
porárias para ampliação do espaço
de recreio coberto, facilitando a
divisão dos alunos em grupos me-
nores, a sinalética de segurança,
o material de proteção como dis-
pensadores de desinfetante, tapetes
e máquinas de desinfeção dos es-
paços e o fornecimento de câmaras
web para a eventualidade de acom-
panhamento temporário de aulas
à distância fazem parte das medidas
levadas a cabo pelo Município em
harmonia com os planos de con-
tingência definidos pelas escolas.
Mas também a criação de circuitos
de transporte adaptados à nova
realidade, bem como o apoio às
atividades pedagógicas, com o en-
sino da Música e Movimento, o
Inglês e as atividades pedagógicas
promovidas pela Caixa de Brin-
quedos, espaço dedicado às peças
Lego que, em Paredes de Coura,
são utilizadas como ferramenta
pedagógica de apoio às aulas e às
atividades do pré-escolar. 

Escola de Paredes de Coura recebe alunos com pavilhão renovado,
campo de futebol de 7 e pista de atletismo 

O
Município de Arcos de
Valdevez desenvolveu
uma nova parceria com a

ACIAB - Associação Comercial e
Industrial de Arcos de Valdevez e
Ponte da Barca, com o objetivo
de Promover e Dinamizar a eco-
nomia digital no concelho de
Arcos de Valdevez.

Através da promoção e dina-
mização das empresas, do apoio
à retoma da economia arcuense,
do apoio à transição para a eco-
nomia digital e do estímulo à
inovação e criatividade, esta par-
ceria prevê a utilização das novas
tecnologias de informação para
promover a economia local.

Assim, será realiza-
do um protocolo de
parceria, visando a
atribuição de um apoio
financeiro do Municí-
pio, no valor máximo
de 12.000,00 Euros.
Esta colaboração tem
como propósito pro-
mover e dinamizar a
economia, apoiar o co-
mércio e as empresas
do concelho. Em si-
multâneo, reforça a presença on-
line, mobiliza e partilha dados
com interesse para atrair poten-
ciais investidores/empreendedores,
permitindo uma maior capacidade

de inovação e de criatividade,
utilizando as novas tecnologias
de informação na promoção da
economia local, num quadro de
inteligência territorial.

Município de Arcos de Valdevez e ACIAB juntos
na dinamização e promoção da economia digital 

A
partir do próximo dia 01
de outubro, a piscina in-
terior do complexo de

Piscinas Municipais Dr. António
Cabral de Oliveira reabre ao pú-
blico em Ponte da Barca. 

No mesmo dia é dado início
à nova época de aulas naquela

infraestrutura, sendo que as ins-
crições para as mesmas já se
encontram abertas.

A reabertura das Piscinas
Municipais será feita seguindo
todas as recomendações da Di-
reção Geral de Saúde (DGS), de
modo a garantir a segurança.

Reabertura da piscina interior do
complexo Dr. António Cabral de

Oliveira en Ponte da Barca

Esforço financeiro do Município atinge
1 milhão de euros 
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U
n projeito pioneiro da
Comunidade Intermuni-
cipal do Alto Minho

(CIM Alto Minho) permitiu criar
um portal de pesquisa das co-
leções e fundos documentais de
toda a Rede Intermunicipal de
Bibliotecas Públicas Municipais
do Alto Minho (RIBAM). 

O portal, já disponível em
https://bibliotecas.altominho.pt
/, é suportado por um sistema
inovador que permite a agre-
gação de conteúdos de dife-
rentes fontes de informação e
a pesquisa a partir de um único
ponto de acesso.

A RIBAM é constituída pelas

bibliotecas públicas municipais
dos dez municípios do Alto Min-
ho: Arcos de Valdevez, Caminha,
Melgaço, Monção, Paredes de
Coura, Ponte da Barca, Ponte
de Lima, Valença do Minho,
Viana do Castelo e Vila Nova de
Cerveira. Outras bibliotecas como
as escolares e as associativas
estão também agregadas. 

Esta iniciativa estão inserida
no projeto da CIM Alto Minho
– e-Gov Alto Minho 2020, cofi-
nanciado pelo Norte 2020. Estão
assim disponíveis para consulta
online cerca de 300 mil registos,
provenientes de várias fontes
de informação. 

CIM Alto Minho cria
catálogo de bibliotecas

públicas municipais 
U

m despiste ocorrido esta
sexta-feira de manhã na
A2, no sentido Sul/Norte,

na zona de Almodôvar, distrito de
Beja, provocou a morte ao bispo
de Viana do Castelo, D. Anacleto
Oliveira.

(1946-2020) D. Anacleto Oli-
veira, de 74 anos, faleceu quando
conduzia sozinho o seu automóvel,
num despiste na A2, entre São
Bartolomeu de Messines e Almo-
dôvar, no Alentejo.

D. Anacleto tinha celebrado,
em agosto, 50 anos de ordenação
e 10 anos como Bispo da Diocese
de Viana do Castelo.

O óbito foi declarado no próprio
local e 2ª feira o corpo será au-
topsiado, tendo o corpo sido en-
caminhado para o serviço de Me-
dicina Legal do Hospital de Beja.

Anacleto Oliveira regressava
de umas férias no Algarve, quando
sofreu o acidente fatal. O Bispo
de Viana do Castelo, natural de
Cortes, Leiria e bispo da Diocese
de Viana do Castelo há 10 anos.
Preparava-se, segundo fonte da-
quele Diocese, para "pedir a re-
signação ao cargo de Bispo Dio-
cesano no próximo ano, quando
cumprisse 75 anos"

A Diocese de Viana do Castelo
publicou uma nota de pesar: "A
vida está nas mãos do Senhor. De
facto, ainda no Domingo passado
escutávamos, pelas palavras de S.
Paulo que, 'quer vivamos quer mo-
rramos, pertencemos ao Senhor'
(Rm. 14, 8). É nesta esperança
pascal, que comunicamos o fale-
cimento do nosso querido Bispo
Diocesano, D. Anacleto Cordeiro
Gonçalves de Oliveira, de forma
inesperada, ao final da manhã de
hoje, vítima de um acidente de
viação. As circunstâncias excecio-
nais que nos envolvem aconsel-
ham-nos, por isso, a uma oração
reforçada, assim como à serenidade
e tranquilidade próprias de quem

coloca o seu coração no Senhor".
Também a Câmara Municipal

de Viana reagiu "com consternação
e pesar", lamentando "a perda
de uma personalidade afável, dia-
logante e profundamente inte-
ressada na vida das populações
do Alto Minho". A autarquia referiu
ainda "a atividade desenvolvida
por D. Anacleto com a publicação
de muitos textos, reflexões e car-
tas pastorais de grande profundi-
dade teológica e de profundo
sentido pastoral". E destacou que
este "foi também um paladino
discreto, mas muito ativo, na
prossecução dos trabalhos que
levaram à beatificação de São
Bartolomeu dos Mártires".

Bispo de Viana do Castelo morre em
acidente de viação na A2

A
o início de tarde do dia
16 de setembro, os
Bombeiros de Caminha

foram chamados a intervir no
Lugar de Pedras Frias, onde se
tinham declarado vários focos
de incêndio na zona nascente e
poente do Posto de Vigia e ao
longo da encosta virada a Dem.

Equipas de sapadores flores-
tais municipais de Caminha e
Viana do Castelo reforçaram o
contingente caminhense, ao
qual de associaram os Bombeiros
de Vila Praia de Âncora e Vila
Nova de Cerveira.

A zona escarpada do monte
impedia um combate eficaz des-
de terra, levando a que fossem
chamados dois aviões Fire-box
e um helicóptero nessa mesma
tarde, a par das equipas espe-
ciais de Bombeiros da zona de
Lisboa (Grupos de Reforço a
Incêndios Florestais) - concen-
tradas no distrito de Viana do
Castelo a fim de reforçarem o
combate aos fogos florestais,
caso seja necessário, como su-
cedeu neste caso -, a par de
grupos da GNR especializados
neste tipo de incêndios e outras
forças de bombeiros.

A noite caiu e as chamas
prosseguiam, obrigando ao en-
volvimento de todas as corpo-
rações do distrito, e ao reforço
dos meios aéreos logo de manhã,
com mais cinco aviões Cannadair
com capacidade de armazena-
mento de 5.000 litros de água
utlizada em cada descarga.

As chamas atingiram Santo-
ginha, em Arga de S. João, e
Pedrulhos, em S. Lourenço da
Montaria, só ficando controladas
no final do dia de Quinta-feira,
mas obrigando à manutenção
de piquetes de vigilância dos
Bombeiros de Caminha durante
toda essa madrugada e Sexta-
feira, de modo a evitar reacen-
dimentos.

Fogo iniciado em Pedras
Frias mobilizou dezenas 

de operacionais

“
Terra Água Vento” é o nome da
exposição de fotografia que se
encontra patente ao público

na Ala Nova do Museu de Artes
Decorativas (Museu Municipal) de
Viana do Castelo, da autoria de
Paulo Alegria.

A exposição foi inaugurada no
passado dia 5 de setembro, ao
mesmo tempo que foi lançado o
livro homónimo com fotografia
de Paulo Alegria e texto de Raul
Pereira. 

Publicada pela Comunidade In-
termunicipal do Alto Minho (CIM
Alto Minho), com o apoio do
NORTE 2020, esta obra ilustra o
desporto na natureza e atividades
recreativas no Alto Minho, tendo

sido retratadas as pessoas, enti-
dades e associações que dinami-
zam ou usufruem dos recursos
paisagísticos da região. Segundo
os autores, são mostrados “mais
de trinta desportos e centenas
de pessoas que traçam não só a
realidade atual nos dez municípios
alto-minhotos, mas também uma

ideia universal de exercício físico
e aventura que cruza o fascínio
pela paisagem com o lúdico dos
amadores e o esforço dos grandes
atletas”. 

A exposição, que integra as
fotografias publicadas no livro,
poderá ser visitada até ao dia 20
do corrente mês.

Exposição de fotografia “Terra Água Vento” no
Museu de Artes Decorativas de Viana do

Castelo até 20 de setembro



C
entrando a sua investiga-
ção na área da demogra-
fia, com enfoque nos

temas da natalidade e da fecun-
didade, Fernando Pereira Cabo-
deira, doutorado em Sociologia
pela Universidade do Minho e ra-
dicado, há vários anos, em Vila
Nova de Cerveira, apresenta o
livro “DEMOGRAFIA: É Tempo …
de dar mais Tempo à Natalidade
e aos Fluxos Migratórios”. Trata-
se de uma publicação refletiva,
analítica e projetiva sobre as
questões demográficas na Europa,
em Portugal e, especificamente,
no Alto Minho, auscultando au-
tarcas e cidadãos.

Com a chancela da Câmara Mu-

nicipal de Vila Nova de Cerveira,
do Centro de Estudos de Comuni-
cação e Sociedade (CECS) da Uni-
versidade do Minho, e das Edições
Afrontamento, a sessão pública
de lançamento está agendada para
dia 11 de setembro, pelas 18h00,
no Jardim do Solar dos Castros,
em Vila Nova de Cerveira.

“Será que o Alto Minho é o
espelho do país e que o país re-
flete o Alto Minho?”. Esta questão
é o ponto de partida de uma in-
vestigação em torno dos dese-
quilíbrios demográficos e das po-
líticas de natalidade e de imigra-
ção, como um dos maiores desafios
que pairam no mundo, e aos quais
a região alto-minhota não passa

indiferente, obrigando ao esta-
belecimento de novas prioridades
para a agenda do futuro.

“DEMOGRAFIA: É Tempo …
de dar mais Tempo à Natalidade
e aos Fluxos Migratórios” está
organizada em quatro partes:
numa primeira fase, o autor con-
textualiza a investigação, identi-
ficando causas e consequências
da atual realidade demográfica
em Portugal e procurando soluções
que revertam a atual dinâmica
regressiva; segue uma análise
pormenorizada, através de ques-
tionário, às medidas adotadas ou
a adotar pelos municípios portu-
gueses como estímulo à natali-
dade; recorrendo a um estudo de

caso, a terceira parte do livro
apresenta uma análise da fecun-
didade no Alto Minho, auscultando
os cidadãos sobre as perspetivas
e intenções de constituição de
família, motivos e condicionantes,
fazendo a comparação com o in-
quérito nacional à fecundidade
(2013); e, por fim, os movimentos
migratórios erráticos registados
devido aos diversos focos de con-
flito que implicam, na ótica do
autor, a necessidade de se pensar
na repovoação e na dinamização
social pela via da integração
social das comunidades que pre-
tendem novas formas de vida,
novas necessidades de orientação
social e familiar e novos espaços

de descoberta, além de se refletir
na repovoação pela via da fecun-
didade.

Fernando Pereira Cabodeira ra-
dicado, há vários anos, em Vila
Nova de Cerveira, doutorou-se em
Sociologia, no ano de 2017, na
Universidade do Minho, tendo de-
fendido a tese “Alto Minho: Hori-
zonte 2040 – Prospetiva Demo-
gráfica e Social (Que Presente
para o Futuro?)”. Atualmente de-
sempenha a atividade de consultor
e é investigador do Centro de Es-
tudos de Comunicação e Sociedade
da UM. Tem publicado, na im-
prensa, vários artigos de opinião,
nomeadamente de âmbito social
e político.
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R
omanarmy.eu identificou
Lomba do Mouro, no pla-
nalto de Castro Laboreiro,

como um acampamento militar
romano de carácter temporário. A
confirmar-se, seria o acampa-
mento de maiores dimensões do
Noroeste Peninsular.

Os investigadores da Roma-
narmy.eu, dirigida pelo investigador
da University of Exeter, João Fonte,
membro do coletivo de investigação
romanarmy.eu, pretendem validar
e identificar, no recinto fortificado
de Lomba do Mouro, uma estrutura
arqueológica de enormes dimensões
localizada por Romanarmy.eu em
2017 e situada na fronteira entre
Portugal e a Galiza, nos concelhos
de Melgaço (Portugal) e de Verea
(Ourense). Ao que tudo indica,
trata-se de um acampamento mi-
litar romano de carácter temporário. 

A confirmar-se, Lomba do Mou-
ro seria o acampamento romano
de maiores dimensões do Noroeste

Peninsular e poderia estar vincu-
lado com a penetração e saída
do atual território português e
galego de um importante contin-
gente militar de mais de 10.000
soldados. Os arqueólogos procu-
rarão recuperar cultura material
e realizarão estudos para obter
datações absolutas que permitam
conhecer o momento de constru-
ção, ocupação e abandono da
fortificação. 

Lomba do Mouro está localizado
no Planalto de Castro Laboreiro
(Melgaço), numa zona de especial
concentração de túmulos megalí-
ticos. Foi descoberto através da
análise de dados LiDAR, cedidos
pelo IGN-PNOA, e ocupa mais de
vinte hectares de terreno, contando
com duas linhas defensivas. A
apenas oito quilómetros em linha
reta e no mesmo cordal montan-
hoso, romanarmy.eu localizou tam-
bém outro recinto fortificado de
carácter temporal de dimensões

similares: Chaira da Maza, no con-
celho de Lobeira (Ourense), o
qual leva à hipótese de que se
trate de uma mesma linha de
avanço do exército romano. 

A intervenção arqueológica pro-
curará datar e contextualizar his-
toricamente este sítio através da
cultura material recuperada e da
recolha de amostras com vista à
sua datação absoluta, em colabo-
ração com o Grupo de Investigação
C2TN do Instituto Superior Técnico
da Universidade de Lisboa. No
início de agosto, no âmbito do
mesmo projeto de investigação,
também se realizou uma interven-
ção arqueológica noutro acampa-
mento romano localizado na Serra
do Soajo, o Alto da Pedrada, no
concelho de Arcos de Valdevez.

A intervenção forma parte do
projeto europeu Finisterrae finan-
ciado pela Comissão Europeia atra-
vés de uma bolsa individual Marie
Skłodowska-Curie e é financiada

pelo Fundo Ambiental (Ministério
do Ambiente, Governo de Portugal),
pelo Município de Melgaço e pelo
Instituto da Conservação da Na-
tureza e das Florestas, I.P. (ICNF),
no contexto da valorização da
rede de trilhos do Planalto de
Castro Laboreiro. O trabalho de
campo está a ser realizado em co-
laboração direta com a empresa
Era-Arqueologia. O trabalho conta
também com a colaboração da
União das Freguesias de Castro
Laboreiro e Lamas de Mouro e do
Conselho Diretivo dos Baldios da

Freguesia de Castro Laboreiro, sen-
do estes últimos os proprietários
dos terrenos.

Romanarmy.eu é um coletivo
científico que investiga a presença
militar romana no Noroeste da
Península Ibérica, do qual fazem
parte investigadores de distintas
universidades e centros de in-
vestigação europeus, diferentes
disciplinas e especialistas em vá-
rias épocas históricas. As suas
publicações, membros e atividades
podem ser consultadas em roma-
narmy.eu.

Intervenções arqueológicas 
em Castro Laboreiro

Fernando Cabodeira lança “Demografia: é
tempo … de dar mais tempo à natalidade

e aos fluxos migratórios”
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T
eve lugar na manhã do dia
7 de setembro, no Cine
Teatro João Verde, a assi-

natura de contrato de financia-
mento da Requalificação da Área
Ribeirinha do Rio Minho, Troço
Pedra Furada – Parque das Caldas.
A cerimónia foi presidida pela Se-
cretária de Estado do Turismo,
Rita Marques.

O presidente do município de
Monção, António Barbosa, referiu
que a presente intervenção per-
mitirá garantir a continuidade da
Ecovia no concelho de Monção,
assegurando uma maior proximi-
dade ao rio Minho, de forma a
aproveitar todas as suas poten-
cialidades naturais e turísticas.

O autarca monçanense abordou
ainda as vantagens colaterais des-
te projeto estruturado em áreas
como o enoturismo, a atividade
fluvial e a requalificação urba-
nística. “Além da valorização am-
biental, este investimento dina-
mizará a economia local com o
aparecimento de novos projetos,
muitos ligados à recuperação do
património para alojamento local”
assinalou.

Referiu ainda que o Programa
Valorizar como “um instrumento
fundamental para a valorização
dos territórios do interior”, dei-
xando a indicação que, “o Muni-
cípio de Monção tem vários pro-
jetos em desenvolvimento para
reforçar a oferta turística do con-
celho, necessitando de apoio para
a respetiva concretização”.

Valorizar as regiões do inte-
rior

O presidente da Entidade Re-
gional de Turismo do Porto e
Norte (ERTPN), Luis Pedro Martins,
disse que hoje é um dia feliz,
onde registamos mais um passo

para o desenvolvimento das zonas
do interior, através da assinatura
de um contrato de financiamento,
que ajudará Monção a alavancar
o turismo.

O responsável da ERTPN focou
ainda o trabalho desenvolvido
pelos autarcas e empresários li-
gados ao sector do turismo nestes
meses de pandemia, ressalvando
que o Norte foi a região de Por-
tugal que conseguiu captar mais
turistas nacionais. Isto demonstra,
adiantou, vontade de nunca baixar
os braços e continuar a lutar.

“Mais tarde ou mais cedo,
voltarei a Monção”

A Secretaria de Estado da Tu-
rismo, Rita Marques, que fechou
a cerimónia de assinatura do pro-
tocolo de financiamento, destacou
o papel que os municípios do in-
terior têm feito para reforçar o
turismo, sublinhando que Monção,
com a sua oferta turística, tem
dado um contributo importante.

Rita Marques destacou o Pro-
grama Valorizar como um apoio
para as regiões revelarem a sua
autenticidade e genuinidade, fu-
gindo do turismo artificial. Adian-
tou que este projeto, com verbas
totalmente nacionais, já financiou

750 projetos no território nacio-
nal. No futuro, esclareceu, estará
disponível um novo programa
com as mesmas caraterísticas do
Valorizar.

Quanto aos projetos futuros
do Município de Monção, Rita
Marques deixou uma resposta elu-
cidativa: “Havendo vontade desse
lado em alavancar a oferta turís-
tica nesta região, fica o compro-
misso que, mais tarde ou mais
cedo, voltarei a Monção”.

Continuidade da ECOVIA e
proximidade ao rio

Apresentada pelo Chefe de Di-
visão das Obras Públicas, Pedro
Cruz, a proposta de intervenção
na área ribeirinha do rio Minho,
entre a Pedra Furada e o Parque
das Caldas, numa extensão próxima
de 600 metros, divide-se em duas
áreas com especificidades distin-
tas, representando um investi-
mento elegível de 183.453,15 €,
suportado, no âmbito do Programa
Valorizar, em 70% daquele valor
(128.417,20 €).

Na área poente, com ligação
ao troço já existente, o percurso
conduz-nos até à Pedra Furada,
antigo posto de fronteira com
passagem de barca até ao início

do século XX, ao abrigo do pro-
montório rochoso onde se destaca
a “Pesqueira do Torres”, e ao
centro histórico da vila, acedendo
por uma escadaria arborizada.

Já na parte nascente, o per-
curso segue por um trajeto pe-
donal existente, antigo caminho
de pescadores, para prosseguir
sobranceiro aos antigos socalcos
de cultivo e à muralha de Monção,
entroncando num percurso pro-
veniente do Parque das Caldas,

passadiço de madeira junto ao
rio Minho.

Este passadiço, que percorre
todo o Parque das Caldas, espaço
com vários motivos para mo-
mentos de lazer e descanso, tem
prolongamento até ao posto
aquícola, em Troviscoso, estando
prevista a sua continuidade por
mais três quilómetros, até à fre-
guesia da Bela, local onde o
rio, mais estreito, oferece belas
panorâmicas.

Assinatura de contrato de financiamento para a Requalificação 
da Área Ribeirinha do Rio Minho
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O
movimento SOS Serra
d`Arga, no Alto Minho e
associações da Galiza

marcaram presença, a 18 de se-
tembro, na Ponte da Amizade,
que  une os concelhos  Vila Nova
de Cerveira(Portugal) e Tomiño
(Galiza), a 18 de setembro, tendo
colocado duas lonas, com seis
metros de comprimento, onde se
podia ler a frase “Minho unido
contra as Minas”, escrita em por-
tuguês e galego.

Uma das faixas ficou instalada
do lado português do rio Minho,
em Vila Nova de Cerveira, e a
outra, no lado espanhol, em To-
miño.

A ação “simbólica” e pretendeu
mostrar publicamente a união das
duas regiões na defesa de um
património comum, o rio Minho,
que poderá estar em causa se o
projeto de mineração que o Go-
verno Português pretende imple-

mentar for para a frente.
O “ato simbólico de união das

populações e autarquias das mar-
gens do Rio Minho” pretende
ainda mostrar “a consternação e
rejeição que assola os portugueses
perante um projeto de fomento
mineiro altamente lesivo para as
gerações presentes e futuras é
comum a milhares – senão milhões
– de cidadãos galegos, cuja vida
económica, social e cultural é
construída em torno deste eixo
de conexão transfronteiriça”.

O movimento SOS Serra d`Arga
tem vindo a promover, desde
agosto, contactos diretos com
várias associações galegas, no
sentido de delinear ações de sen-
sibilização e apelo popular para
o envolvimento numa causa que
é comum.

A iniciativa foi promovida pelo
movimento SOS Serra d`Arga, em
parceria com a Asociación Natu-

ralista do Baixo Miño (ANABAM),
Centro Social Fuscallo e a A
Jalleira (Asociación Forestal e de
Educación Ambiental), com o
apoio das autarquias de Vila Nova
de Cerveira e Tomiño.

A serra d`Arga abrange uma
área de 10 mil hectares, nos con-
celhos de Caminha, Vila Nova de
Cerveira, Paredes de Coura, Viana
do Castelo e Ponte de Lima, dos
quais 4.280 se encontram classi-
ficados como Sítio de Importância
Comunitária.

Aqueles cinco municípios têm
em curso o projeto “Da Serra
d`Arga à Foz do Âncora”, liderado
pela Comunidade Intermunicipal
(CIM) do Alto Minho, que visa a
classificação da Serra d`Arga como
Área de Paisagem Protegida de
Interesse Municipal.

Em julho de 2019, o Governo
decidiu “excecionar” o sítio Rede
Natura 2000 Serra d`Arga do con-

junto de áreas a integrar no con-
curso para a prospeção de lítio,
mas o porta-voz do movimento
SOS Serra d`Arga, Carlos Seixas,
assegurou em janeiro que se man-
tém a pretensão de exploração
mineira naquela serra.

Segundo a proposta de Orça-
mento do Estado, o Governo quer
criar em 2020 um `cluster` do

lítio e da indústria das baterias e
vai lançar um concurso público
para atribuição de direitos de
prospeção de lítio e minerais as-
sociados em nove zonas do país.

Devem ser abrangidas as áreas
de Serra d`Arga, Barro/Alvão, Sei-
xo/Vieira, Almendra, Barca
Dalva/Canhão, Argemela, Guarda,
Segura e Maçoeira.

Minhotos e galegos unidos na Ponte
de Cerveira contra o lítio

O
cantor MANEL CRUZ irá
estar no próximo dia
10 de outubro, sábado

às 22h00 no Auditório da Casa
das Artes, em Arcos de Valde-
vez.

Foram várias as paragens que
se foi obrigando a fazer para
assentar os pés e calcar a terra.
Algumas delas nos “Ornatos Vio-
leta”, outras nos “Pluto”, no
lugar errático dos “SuperNada”
e, finalmente, no projeto enig-
mático que foi “Foge Foge Ban-
dido”, mostrando recortes, vozes
e memórias da viagem – desta
vez a solo – que havia feito nos
últimos 10 anos. 

Recarregar energias foi na
Estação de Serviço, que apre-
sentou em 2015, com melodias
que jà sabíamos de cor e novas
lengalengas e frases soltas que
ficámos com vontade de memo-
rizar.

Depois de um hiato de sete

anos, “Vida Nova” mar-
ca o regresso do ex-
vocalista dos Ornatos
Violeta, Pluto, Foge
Foge Bandido e Su-
pernada. Este trabalho
tem como singles
"Ainda Não Acabei",
"Beija-Flor", "Cães e
Ossos" e "O Navio
Dela". Com letra, mú-
sica e imagem de Ma-
nel Cruz, é composto
por 12 músicas e
acompanhado por um
livro cujo conteúdo é
complemento da obra
artística. Consequência
da vontade de voltar
ao estúdio e aos pal-
cos, depois de um hiato criativo,
“Vida Nova” foi composto maio-
ritariamente no “ukulele”. 

Um regresso às origens que
agradou a Manel Cruz e resultou
num punhado de canções que

lhe permitem antecipar a edição
de novos discos.

Pode fazer as pré-reserva de
bilhetes a partir do dia 6 de ou-
tubro pelo preço único de
€10,00.

Manel Cruz na Casa das Artes dos 
Arcos de Valdevez

B
ÁRBARA TINOCO estará
no próximo dia 24 de ou-
tubro, sábado ás 22h00,

na Casa das Artes, em Arcos de
Valdevez. 

A pré-reserva de bilhetes
pode ser efetuada a partir
de 19 de outubro,
preço único de
€8,00.

Bárbara
Tinoco é uma
cantora e com-
positora de 21 anos, nascida
em Lisboa, autodidata, na gui-
tarra e no canto, estuda Ciências
Musicais na Faculdade Nova de
Ciências Socias e Humanas. 

Em 2018 deu que falar na
sua muito breve passagem pela
fase de casting do programa
“The Voice Portugal”, apesar não
ter sido selecionada, teve a
oportunidade de mostrar o tema
original “Antes Dela Dizer Que
Sim” – que conta já com mais

de 5 milhões de visualizações
no Youtube. 

O segundo single – “Sei Lá”
– foi lançado em dezembro de
2019, classificou-se em 2º lugar
na grande final do Festival RTP
da Canção, interpretando uma
canção da autoria de Tiago Na-
carato, “Passe-Partout”. Mesmo
não tendo ganho, o tema arre-
cadou a classificação máxima
atribuída pelo público.

Bárbara Tinoco na Casa das
Artes a 24 de outubro




